
Vážení spoluobčané,

srpen, nebyl tak prázdninový, jak by měl být. Na začátku 
měsíce jsem měl zajímavou návštěvu, na radnici byl jednat 
brigádní generál Přibyl – krajský ředitel policie ČR. Tak 
důležitá osoba nepřijíždí jen tak. Policie musí šetřit a tak 
je nenapadlo nic moudřejšího, než možnost zavřít stanici 
ve Svobodě. Výsledek? Pokud jim pomůžeme s provozními 
náklady, tak ne. O dalším vývoji vás určitě budu informovat.
 Mnohem příjemnější byl letošní výstup na Sněžku. 

Jedinou vadou byl předčasný start pana prezidenta, protože 
my jsme ho pak doháněli hrozivým tempem. V půlce jsme 
se sešli, ale poslední úsek byl nekonečný. Letošní výstup byl 

výjimečný, protože tam byl poprvé i polský prezident a tudíž 
mnoho lidí. Já jsem se na chvíli setkal s pražským arcibisku-
pem panem Dukou, je to velice příjemný člověk. Společný 
oběd ve vrchní stanici je nejen krásnou tečkou, ale i možností 
k setkání s významnými osobnostmi. Společné foto s panem 
prezidentem k tomu jistě patří, ale oběda jsem také využil k 
jednání s krajským hejtmanem. Hrozilo nám totiž, že termín 
dokončení opravy Nepomuckého mostu ohrozí milionovou 
dotaci z kraje. Již nehrozí, protože mně hejtman domluvil 
schůzku s krajským radním pro dopravu a tam jsme následně 
vše vyřešili. Most má být opraven o 14 dní později – 31.8. a 
poslední informací k mostu je, že jeho nosnost bude 3,5 tuny, 
tedy jen pro osobní a zásobovací vozy.
 V ulici 5.května, kde byla kdysi sběrna čistírny, pak 
prodejna nábytku atd., se v těchto prostorách připravuje ser-
visní středisko na motorové pily, sekačky, křoviňáky a jiný 
podobný sortiment.

 Na závěr ještě tři zprávičky. Začne se opravovat svo-
bodský hřbitov, město na něj vyčlenilo necelých 300 tisíc. Na 
stadionu budou opět houpačky, už jsou objednané, no a na 
Rudolfovky nepřijede pan Spálený, je po operaci a tak přijede 
Petr Bende.
 Snad bude ještě pár letních dnů, tak si je užijte. 
Školákům a učitelům pak přeju pěkný start do nového 
školního roku.

Ing. Milan Oravec
Starosta města
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Z p r á v y  z  m ě s t a  a  z  r a d n i c e
Zpracovala: Ing. Ivana Balcarová – tajemnice MěÚ

iva.balcarova@musvoboda.cz

Jubilanti
V měsíci září oslaví svoje životní jubileum paní Jana 
Sásiková, Marie Moravcová, Anna Rennerová a pan Oldřich 
Bělohradský. Přejeme jim všem do dalších let především 
hodně zdraví.  

Komunální volby 
Volby do zastupitelstev obcí, neboli komunální volby, se bu-
dou konat v pátek a sobotu 15. a 16. října 2010. Pro voliče 
ze Svobody bude připravena volební místnost v jídelně 
v Domě s pečovatelskou službou v Kostelní ulici. Voliči z 
katastru Maršov I a Maršov II najdou svou volební místnost 
již tradičně v kongresovém sále hotelu PROM na Pietteho 
náměstí.
V našem městě bylo zaregistrováno pět kandidátních lis-
tin volebních stran a seskupení a o přízeň voličů se budou 
ucházet tito kandidáti:

Jaké jsou způsoby hlasování při komunálních volbách? Je 
několik možností, jak hlasovat. Pokusím se vysvětlit základní 
tři možnosti:
1) Volič označí křížkem (jako ve sportce „X“ nebo jako 
plus „+“, k žádným jiným značkám se nepřihlíží) na hlaso-
vacím lístku pouze jednotlivé kandidáty napříč volebními 
stranami v celkovém počtu maximálně 15 kandidátů (PO-
ZOR: v případě, že křížků bude na hlasovacím lístku 16, 
bude se jednat o neplatný hlas, ale na druhou stranu nemusí 
jich být plný počet, volič se může rozhodnout libovolně, zda 
dá hlas jednomu, pěti, deseti či patnácti kandidátům).
2) Nejjednodušším způsobem je označení jednoho 
volebního seskupení, resp. jedné volební strany, tzn., že volič 
zakřížkuje velký čtvereček u názvu volební strany a nic víc. 
Tímto hlasem vlastně dává hlas všem patnácti kandidátům v 
rámci jedné volební strany.
3) Třetím způsobem je pak kombinace prvních dvou 
možností. Volič může označit křížkem několik kandidátů 
napříč volebními stranami (například 7 kandidátů) a pak 
může ještě zakřížkovat velký čtvereček u jedné ze stran (zde 
by však neměl být označen žádný z jednotlivých kandidátů, 

protože k nim nebude přihlíženo). Při započítávání hlasů 
se nejprve počítají hlasy jednotlivě označeným kandidátům 
(tj. těm 7) a dále se pak započítají hlasy pro prvních 8 z 
označené volební strany. Proč pouze 8? Protože ve Svobodě 
je 15tičlenné zastupitelstvo, tzn. 7 + 8=15. Zdá se vám to 
složité? Pokud ano, využijte první nebo druhou možnost a 
výsledek vaší volby bude stejný a hlavně budete mít jistotu, 
že váš hlas bude platný.

Český statistický úřad každé volby vydává tzv. Pokyny pro 
postup okrskových volebních komisí při sčítání a zpracování 
výsledků voleb, z kterých vám nabízíme příklady postupu a 
rozhodování komise při posuzování platnosti hlasu v závis-
losti na způsobu úpravy hlasovacího lístku voličem (upraveno 
na naše město, kde se volí 15 členů do zastupitelstva):
Příklad č.1:
Na hlasovacím lístku jsou platným způsobem označení 
pouze jednotliví kandidáti v celkovém počtu 16 kandidátů. 
Rozhodnutí komise: Neplatný hlas (jednotlivě je označeno 
více kandidátů, než kolik se volí členů zastupitelstva.
Příklad č.2:
Na hlasovacím lístku je platným způsobem označena volební 
strana s 15 kandidáty a jednotlivě dalších 5 kandidátů jiných 
volebních stran. Rozhodnutí komise: Platný hlas (nejprve se 
počítají hlasy jednotlivě označeným kandidátům – tj. těm 
5, a dále hlasy pro prvních 10 kandidátů označené volební 
strany).
Příklad č.3:
Na hlasovacím lístku je platným způsobem označena voleb-
ní strana s 15 kandidáty, v jejím rámci ještě 3 kandidáti a 
jednotlivě je označeno dalších 5 kandidátů jiných volebních 
stran. Rozhodnutí komise: Platný hlas (nejprve se počítají 
hlasy jednotlivě označeným kandidátům – tj. těm 5, a dále 
hlasy pro prvních 10 kandidátů označené volební strany, k 
označení 3 kandidátů této volební strany se nepřihlíží).
Příklad č.4:
Na hlasovacím lístku je platným způsobem označena volební 
strana s 15 kandidáty a jednotlivě dalších 15 kandidátů jiných 
volebních stran. Rozhodnutí komise: Platný hlas (nejprve se 
počítají hlasy jednotlivě označeným kandidátům a žádný 
již kandidátům z označené volební strany – tato označená 
volební strana tedy nezískává žádný hlas).
Příklad č.5:
Na hlasovacím lístku je platným způsobem jednotlivě 
označeno 5 kandidátů různých volebních stran a dvě volební 
strany, obě s 15-ti kandidáty. Rozhodnutí komise: Neplatný 
hlas (je označena více než jedna volební strana).
Příklad č.6:
Na hlasovacím lístku jsou platným způsobem označeni 
pouze jednotliví kandidáti v celkovém počtu 16 kandidátů, 
jeden z nich byl do 48 hodin před zahájením voleb odvolán. 
Rozhodnutí komise: Neplatný hlas (jednotlivě je označeno 
více kandidátů, než kolik se volí členů zastupitelstva – ke 
skutečnosti, že volič hlasoval pro odvolaného kandidáta se 

Vylosované číslo pořadí na hlasovacím lístku

1 2 3 4 5
SNK politická strana politická strana SNK SNK

Nezávislí 

kandidáti
Věci veřejné ODS Nová Svoboda

Maršováci a 

Svoboďáci
Mgr. Jan Hainiš Pavel Dvořák ml. Ing. Milan Oravec Ing. Jiří Špetla Bohuslav Krčmář
Alekos Pejos Jan Eliášek ml. Mgr. Karel Ševčík Mgr. Petr Hynek Mgr. Zdeněk Rolenec
Michal Bavor Marie Hajdíková Martin Vlášek Mgr. Petr Týfa Pavel Vlček 
Mgr. Zina Rutarová Miroslav Hedvičák Ivana Hlaváčková Lucie Trnková Jaroslav Ritter
Petr Juhász Petr Horáček Ing. Zuzana Škarková Václav Skoczyk ml. Jaroslav Šrůtek
Jan Veverka Ivana Jelínková MUDr. Dušan Šimůnek Milan Zelinský Pavel Kasák 
Vilém Kaňka Ing. Václav Jiránek Marie Pešková Pavel Čekaňák Lenka Stránská
Eva Procházková Vojtěch Jiránek Jiří Pilný Jan Bartoníček Miloš Machan
Zuzana Langerová Karolína Kalašová Eliška Vlčková Mgr. Petr Schön Antonín Ouředník
Václav Štěp st. Jiří Mičánek Mgr. Jiří Slanina Radka Celbová Stanislava Šírová 
Martin Drahota Alexandr Nekvinda st. Václav Hryzlík st. Wolfgang Tam Martin Vachek
Roman Šteruský Alexandr Nekvinda ml. MUDr. Karolina Feduňová Jana Zelenková Adam Trejbal
Tomáš Turyna Oto Ondruš Petr Iliev ml. Martina Holubová Veronika Ouředníková
Eva Hlávková Pavel Dvořák st. Jana Ewingerová Karel Fiala Zdeňka Kasáková
David Klucho RNDr. RadkoTásler Irena Michelová Jan Bartoň Mojmír Kaněra 
Pozn. SNK – sdružení nezávislých kandidátů
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dle §41 odst. 2 písm. c) zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do 
zastupitelstev obcí v platném znění nepřihlíží).
Příklad č.7:
Na hlasovacím lístku jsou platným způsobem označeni pouze 
jednotliví kandidáti v celkovém počtu 15 kandidátů, jeden z 
nich se do 48 hodin před zahájením voleb vzdal kandida-
tury. Rozhodnutí komise: Platný hlas (hlas pro odvolaného 
kandidáta však komise dle §24 odst. 5 a §40 odst. 5 písm. d) 
zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí v 
platném znění nezapočítá).
Příklad č. 8:
Volič neoznačil na hlasovacím lístku ani volební stranu, ani 
žádného kandidáta. Rozhodnutí komise: Neplatný hlas.
Příklad č.9:
Volič na hlasovacím lístku označil křížkem ve čtverečku v 
záhlaví sloupce volební strany (tj. velký čtvereček pro volební 
stranu) více než jednu volební stranu. Rozhodnutí komise: 
Neplatný hlas (tímto způsobem lze označit pouze jednu 
volební stranu – viz výše nejjednodušší způsob hlasování)

Z výše uvedených příkladů vidíte, že to okrskové volební 
komise vůbec nebudou mít jednoduché. Možná se mezi voliči 
najde někdo, kdo přijde s další možností, která nebyla výše 
popsána, resp. „hlavolamem“ pro okrskovou volební komi-
si. Pokud na něco takového přijdete, prosím pište, volejte, 
či se zastavte na radnici, abychom mohli s předstihem po-
soudit a zkonzultovat s Českým statistickým úřadem způsob 
započítání vašeho hlasu.

Svoz nebezpečného odpadu
Pravidelný svoz nebezpečného odpadu proběhne první so-
botu v září, tj. 4.9.2010 na stanovištích:
Svoboda – náměstí     9,00 – 10,00
Maršov I – u Rýchorky 10,00 – 11,00
Maršov II – u Šobků  11,00 – 11,30

Rudolfovy slavnosti
V půlce srpna nám oznámil manažer zpěváka Petra 
Spáleného, že pan Spálený bohužel nemůže vystoupit v rám-
ci programu letošních Rudolfových slavností, protože je po 
operaci páteře a minimálně 2-3 měsíce nebude koncertovat. 
Museli jsme urychleně situaci řešit a podařilo se nám domlu-
vit koncert Petra Bendeho a jeho skupiny BAND. 
Aby toho nebylo málo, v druhé půlce srpna nám volal Olin 
Kysela, který se každoročně stará o slovní a hudební doprovod 
celé akce, že ze zdravotních důvodů nebude pravděpodobně 
schopen letošní Rudolfovy slavnosti uvádět. Požádali jsme 
však neméně kvalitní náhradu, a to pana Pavla Dvořáka 
st., který přislíbil, že Oldu samozřejmě zastoupí. Tak jen 
doufáme, že ono pověstné „do třetice“ už se nevyplní, protože 
počasí máme podle slov pana Jiřího Pavuka objednané. 

Řešení technického zázemí města
Pokud jste pozorně četli usnesení z posledního zastupitelstva, 
tak jedním z nich bylo usnesení o schválení návrhu postupu 
města při řešení realizace zázemí pro technické služby města 
a JSDH Svoboda dle bodů 3a) a 3b) v dokumentu „Návrh 
řešení realizace zázemí pro technické služby a JSDH Svo-
boda“. Tento dokument zpracoval na základě výzvy pana sta-
rosty z předminulého jednání Mgr. Petr Hynek společně s 
dalšími zastupiteli. Nedostatečné technické zázemí města a 
neutěšený stav budovy kina přimělo zastupitelstvo k ráznému 
rozhodnutí, a to ke schválení následujícího postupu:
a) Dle předložené nabídky společnosti VSA-ARAL 
s.r.o. ze dne 15.7.2010, zahájit jednání o pronájmu garáží pro 
vozový park technických služeb města v prostorách areálu 
VSA-ARALu na dobu 5 let. Na základě informace tajem-
nice městského úřadu, Ing. Ivany Balcarové, by bylo vhodné 
zajistit cca 100m2 prostor pro garážování vozové techniky 
města. Dle nabídky firmy VSA-ARAL tedy pronájem 3 
garáží, což by, dle výměry, představovalo částku cca 90 tis. 
Kč ročně (bez nákladů na energie). Náklady na energie lze 
odhadnout ve výši cca 40 tis. ročně včetně DPH (poznámka: 
město Janské Lázně má pronajato cca 150 m2 prostor a jeho 
náklady na energie činí 50-60 tis. ročně včetně DPH). Menší 
stroje a nářadí by mohly být uloženy na radnici (sklep, půda 
– prostory jsou nevyužité a prázdné).
b) Jednotku sboru dobrovolných hasičů přestěhovat do 
stávajících městských garáží (viz kladné vyjádření pana Jana 
Bartoníčka – velitele JSDH Svoboda nad Úpou).
V důsledku těchto kroků může město:
- zahájit kroky k sanaci budovy kina a zahájit diskusi o 
jejím budoucím využití (vyklizení budovy kina, vyřešení sta-
tiky věže, .…..)
- přestěhovat kancelář starosty do budovy radnice ve 
vazbě na uvolněný byt po paní Tomášové
- provést demolici objektu „šatlavy“ s vazbou na opravu 
fasády na zadní straně budovy městského úřadu a vytvoření 
odstavné plochy pro vozy pracovníků úřadu z pozemku za 
budovou městského úřadu 
Starosta města a tajemnice MěÚ již zahájili přípravu to-
hoto schváleného postupu, město vstoupilo do jednání 
se společností VSA-ARAL s.r.o., oslovilo projektanta ze 
společnosti DRUPOS za účelem přípravy prvotní studie 
návrhu řešení radnice a prostoru za radnicí. 

Cyklistka ze Svobody ovládla 
olympiádu mládeže

Zlatou olympijskou medaili zís-
kala cyklistka kolínské stáje Scott 
Cycling team Karolína Kalašová 
17. srpna 2010 na historicky první 
olympiádě mládeže v Singapuru, 
kde ovládla závod cross country 
horských kol. Na tom by nebylo až 
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tak tolik zajíma-
vého, ale Kar-
olína je ze Svo-
body nad Úpou. 
V Singapuru se 
bojuje ve všech 
26 olympi-
jských sportech. 
O cenné kovy 
bojovali závod-

níci ve věku od čtrnácti do osmnácti let, Českou republiku 
reprezentovalo 38 sportovců, mnozí z nich v několika disci-
plínách. Karolína ještě absolvovala závod BMX a časovku na 
silnici. Karolína však neholduje jen cyklistice, její všestrannost 
potvrzují i její lyžařské úspěchy v minulosti, ještě předloni 
patřila do juniorské reprezentace klasických běžců, pak se 
ale rozhodla, že dá přednost cyklistice. Kalašová nechybí v 
nominaci na mistrovství světa v Kanadě.
Hned po jejím úspěchu jsem se s ní spojila přes síť Facebook 
s velkou gratulací za celou radnici a poprosila jí o pár vět a 
fotek:
„Olympiáda je moc povedená. V Singapuru jsou všichni moc 
milí a ochotní, mají úplně jiný přístup, než na co jsme zvyklí 
v České republice. I organizačně je olympiáda velice dobře 
zvládnutá. Jen je škoda, že “pokazili” nějaké sporty. Jako třeba 
když vodáci místo slalomu na divoké vodě jedou na hladké 
mezi bójkami nebo když já musím objet tři rozdílné disci-
plíny, když na bikrosovém kole jsem před odjezdem seděla 
jednou v životě. A taky je škoda, že nám za jednotlivé disci-
plíny nedají medaile, ale hodnotí se to až celkově i s klukama. 
Takže jsem sice olympijský závod vyhrála, ale medaili si z 
něj nepřivezu. Zahájení se jim moc povedlo, nacvičovali to 
hodně dlouho a bylo vidět, že se opravdu snažili. Nebylo tak 
odlišné od dospělé olympiády.“
Ke svému úspěchu v závodě cross country Karolína o pár 
dní později ještě přidala druhé místo v časovce!!! Karolíně 
všichni gratulujeme a přejeme mnoha dalších sportovních 
úspěchů.

Jízdní řády autobusů
Společnost OREDO s.r.o. nás informovala, že po rozsáhlé 
červnové změně jízdních řádů autobusů v Královéhradeckém 
kraji došlo k posouzení mnoha připomínek ze strany obcí a 
cestující veřejnosti. Řada připomínek byla zapracována a pro-
jeví se ve změnách jízdních řádů, které nastanou k termínu 
1.9.2010. Většinou se jedná o několikaminutové posuny v 
odjezdových časech spojů, v některých případech dojde také 
k rozšíření služeb. Jednotlivé linky IREDO jsou zveřejňovány 
na internetových stránkách společnosti OREDO s.r.o. www.
oredo.cz v sekci Jízdní řády. Postupně se začnou změny pro-
jevovat i na stránkách www.idos.cz . Jízdní řády konkrétních 
linek naleznete na www.portal.idos.cz 

Město Svoboda nad Úpou
U S N E S E N Í

z 77. jednání Rady Města Svoboda nad Úpou
ze dne 12.8.2010 od 8,15 hodin na MěÚ ve Svobodě nad 

Úpou

321/77/2010 Rada města schvaluje:
a)zveřejnění záměru prodeje části p.p.č. 318/2 o 
výměře cca 850 m2, části p.p.č. 318/3 o výměře 
cca 1000 m2, části p.p.č. 693/5 o výměře cca 95 
m2 a části p.p.č. 307 o výměře cca 350 m2, vše 
v k.ú. Svoboda nad Úpou,
b)zveřejnění záměru koupě části p.p.č. 374 
v k.ú. Maršov II,
c)zveřejnění záměru prodeje p.p.č. 489/5 o 
výměře 224 m2, p.p.č 489/4 o výměře 674 m2, 
vše v k.ú. Svoboda nad Úpou,
d)pronájem pozemku p.p.č. 309/7 v  k.ú. Svo-
boda nad Úpou manželům Fejklovým, bytem 
Lázeňská 245, Svoboda nad Úpou za cenu 2,-
Kč/1 m2 ročně s  uplatněním 0,6 koeficientu 
(pozemek mimo centrum),
e)úpravu veřejné zeleně podél silnice vedoucí 
kolem hřbitova na Sluneční stráň,
f )žádost o vydání souhlasu s umístěním kabe-
lového vedení a pojistkových pilířů na pozem-
cích p.p.č. 35/7, 52/2, 688, 737, 230/1, 231/1, 
247/1, 248/1, 257/1, 273/1, vše v k.ú. Svoboda 
nad Úpou,
g)žádost pana Le van Duana, bytem 5. května 
430, Svoboda nad Úpou o umístění reklamní 
cedule do 1m2 na sloupu veřejného osvětlení 
č.129 za 100,-Kč měsíčně na dobu neurčitou,
h) návrh Dodatku č. 1 ke smlouvě č.116/2010 
ze dne 13.4.2010 o nájmu pozemků určených 
k plnění funkcí lesa za účelem hospodaření (viz 
příloha originálu zápisu),
i)poskytnutí finančního příspěvku ve výši 
3.000,-Kč na spolufinancování výletu vláčkem 
pro důchodce Domu s  pečovatelskou službou 
ve Svobodě nad Úpou,
j)prodloužení nájemní smlouvy na byt v čp. 510 
o jeden rok panu Jiřímu Jónovi,
k)odpis pohledávky ve 13.643,-Kč u fotbalové-
ho oddílu SK MFC Svoboda za spotřebu plynu 
v sezóně 2008/2009,
l)návrh propagačního letáku města,
m) návrh starosty, aby byla uvolněna částka 20 
tis. Kč z posíleného rozpočtu na opravu komu-
nikací na nákup materiálu na opravu plotu na 
stadionu podél řeky,
n)nákup zavěšené houpačky dvojité se šplhacím 
lanem (typ HP014) v ceně cca 13.000 Kč a tro-
jité hrazdy (typ HR003) v ceně cca 10.000 Kč 
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od firmy PALIS spol. s r.o. Plzeň.   

322/77/2010 Rada města pověřuje:
a)starostu města projednat s  ředitelem 
Krkonošských papíren, a.s. možnost sjednání 
věcného břemene přístupu na pozemku p.p.č. 
456/1 v k.ú. Maršov I k pozemku města p.p.č. 
453/1,
b)Ing. Hůrku projednat s  paní Hassmanno-
vou návrh kupní ceny části pozemku p.p.č. 374 
v k.ú. Maršov II,
c)pana Báchora oslovit pana Klevcova, aby 
provedl úpravu veřejné zeleně podél silnice ve-
doucí kolem hřbitova na Sluneční stráň,
d)právníka města Mgr. Čermáka, aby s manželi 
Rolencovými zahájil jednání za účelem 
přípravy návrhu smírného řešení ve věci sjed-
nání dodatečného věcného břemene cesty přes 
pozemek p.p.č. 147/6 v k.ú. Svoboda nad Úpou, 
e)Ing. Špetlu, aby do příští rady připravil návrh 
Výzvy k  podání nabídky na veřejnou zakázku 
malého rozsahu „Asfaltové hřiště na stadionu“,
f )Ing. Hůrku, aby oslovil projektanta Ing. 
Helbicha zpracováním rozpočtů a výkazů 
výměr na asfaltové hřiště na stadionu,
g)Ing. Hůrku, aby prověřil propadlý septik u 
domu čp. 104 v Maršovské ulici.

323/77/2010 Rada města bere na vědomí:
a)všechna správní rozhodnutí MěÚ ve Svobodě 
nad Úpou, ve kterých je město účastníkem 
řízení (viz zápis), bez připomínek,
b)informace o stavu jednání ve věci schváleného 
návrhu technického zázemí,
c)informace starosty o stavu prací na mostě u 
zdravotního střediska (viz zápis).

324/77/2010 Rada města neschvaluje:
a)prodej části p.p.č. 641/1 v k.ú. Maršov I. 

Jednání rady bylo ukončeno v 9,15 hodin. Zápis z jednání byl 
vyhotoven dne 12.8.2010.

Město Svoboda nad Úpou
U S N E S E N Í

z 78. jednání Rady Města Svoboda nad Úpou
ze dne 26.8.2010 od 8,15 hodin na MěÚ ve Svobodě nad 

Úpou

 
325/78/2010 Rada města schvaluje:

a)vytvoření seznamu pozemků, vhodných 
k  výstavbě, který bude průběžně doplňován, 
resp. aktualizován a bude trvale zveřejněn jako 
nabídka,
b)nabídku pana Kalyna na opravu hřbitovní 
zdi na svobodském hřbitově za cenu 285.798,-
Kč včetně DPH,

c)opravy místních komunikací (Stará alej-
překopy, u MŠ část komunikace, díra u pošty, 
Sluneční stráň-betonový žlab v  délce cca 40 
bm nad čp. 302 a dodělání části cesty k  pí 
Krčmářové v délce cca 10 bm), 
d)vícepráce na domě čp. 510 dle nabídky pana 
Šrůtka ve výši 45.500,-Kč bez DPH (viz zá-
pis),
e)zpracování jednoduchého projektu na 
opravu, resp. zpevnění cesty na pozemku 
p.p.č. 380 v  k.ú. Maršov II včetně jednodu-
chého odvodnění za účelem zjištění finanční 
potřebnosti na úpravu této cesty,
f )setrvání na svém původním rozhodnutí ve 
věci zamítnutí opravy komunikace u domu 
p. Kněze čp. 549 s  tím, že město nejprve os-
loví firmu DRUPOS Trutnov, aby zpracovala 
pozemkovou studii využití obecních pozemků 
v lokalitě kolem bývalé svíčkárny,
g)zveřejnění záměru prodeje lesních pozemků 
v  k.ú. Maršov II, Maršov III a Mladé Buky 
(seznam viz příloha originálu zápisu),
h)Dodatek č.1 ke Smlouvě o dílo č. 08/2010 
s  firmou A&K s.r.o. Trutnov na zakázce 
„Oprava mostu přes řeku Úpu“ (viz zápis),
i)návrh firmy Štěpánský a Fišer (viz příloha 
originálu zápisu) na  změnu dodavatele elek-
trické energie z  ČEZ a.s. na Centropol En-
ergy a.s. za účelem úspory elektrické energie,
j)zveřejňování volebních příspěvků jako 
placené inzerce bez omezení v městských no-
vinách Svoboda forum,
k)návrh Výzvy k podání nabídky na veřejnou 
zakázku malého rozsahu na stavební práce 
„Výstavba asfaltového hřiště na Městském 
stadionu“ (viz příloha zápisu),
l)odklad realizace přestěhování technického 
zázemí města, a to k datu 1.4.2011 vzhledem 
k organizační a časové tísni v souvislosti s vol-
bami, zimní údržbou a z části nevyhovujícími 
prostorami v Aralu,
m) úpravu hrobky Prospera Pietteho na 
maršovském hřbitově (viz zápis)

326/78/2010 Rada města pověřuje:
a)Ing. Hůrku, aby projednal s paní Klappero-
vou, zda má zájem o pronájem části pozem-
ku p.p.č. 376/6 v  k.ú. Svoboda nad Úpou, 
který využívá jako zahrádku u domu čp. 178 
v Tyršově ulici bez nájemního vztahu,
b)Ing. Špetlu, aby jednal s projektantem Ing. 
Helbichem na úpravě rozpočtů a výkazů 
výměr tak, aby mohly být co nejdříve součástí 
Výzvy k podání nabídky na veřejnou zakázku 
na stavební práce malého rozsahu,



c)Ing. Hůrku, aby vyzval pana Fleischera 
k  předložení dokladu o vlastnickém právu 
k  objektu na pozemku města p.p.č. 927 u 
bývalé svíčkárny, protože využívá objekt bez 
nájemního či jiného vztahu k pozemku a výsle-
dek jednání bude předložen do příští rady,
d)starostu města, aby jednal s  Policií ČR na 
přípravě návrhu smlouvy mezi městem a 
Policií ČR o úhradě základních provozních 
výdajů od roku 2011  

327/78/2010 Rada města bere na vědomí:
a)změnu technického řešení VO Pod 
Rýchorami (viz zápis),
b)oznámení o zahájení správního řízení 
Správy KRNAP ve věci povolení výjimky pro 
vjezd na celé území KRNAP pro zajištění lek-
torské činnosti externisty,
c)dopis brigádního generála JUDr. Petra 
Přibyla – ředitele Krajského ředitelství policie 
Královéhradeckého kraje, kterým informuje 
město o nutnosti uzavřít obvodní oddělení 
policie ve Svobodě v případě, že se město od 
roku 2011 nebude podílet na úhradě základ-
ních provozních výdajů,
d)vznik třídy MŠ v  budově základní školy a 
její fungování od 1. září 2010. 

328/78/2010 Rada města zamítá:
a)žádost pana Zdeňka Šafáře st. o dohodu ve 
věci odkoupení pozemku p.p.č. 414/5 v  k.ú. 
Maršov I - návrh k uzavření smíru,
b)žádost paní Romany Rehákové o finanční 
příspěvek na asistenta k  postiženému dítěti 
docházejícímu do ZŠ Svoboda nad Úpou,

329/78/2010 Rada města doporučuje zastupitelstvu:
a)prodej části pozemku st.p.č. 142/3 v  k.ú. 
Svoboda nad Úpou pod garáží panu Šrůtkovi 
s  tím, že převod vlastnického práva k  části 
pozemku pod jeho garáží bude odložen až po 
dokončení rekonstrukce garáže,
b)neodprodat pozemek p.p.č. 453/7 v  k.ú. 
Maršov I, protože se jedná o jediný přístup 
k  pozemku p.p.č. 453/1 a věcné břemeno 
přístupu přes pozemek p.p.č. 456/1 v  k.ú. 
Maršov I v  majetku Krkonošských papíren, 
a.s. bylo zamítnuto, 

330/78/2010 Rada města deleguje:
a)Mgr. Jana Korbeláře na plenární zasedání 
Rady KRNAP dne 24.9.2010.

Jednání rady bylo ukončeno v 10,0 hodin. Zápis 
z jednání byl vyhotoven dne 26.8.2010.

Vzhledem k rozsahu celého zápisu ze zastupitelstva 
(celkem 13 stran A4) zveřejňujeme pouze usnesení:

Město Svoboda nad Úpou
U S N E S E N Í

 z  20.veřejného zasedání Zastupitelstva Města Svoboda nad 
Úpou

dne 4. srpna 2010 od 18,00 hodin 
v kongresovém sále hotelu PROM ve Svobodě nad Úpou

99/20/10     Zastupitelstvo města volí:
Do návrhové komise pro přípravu usnesení 
z dnešního jednání paní Lucii Trnkovou a pana 
Bohuslava Krčmáře.   

100/20/10    Zastupitelstvo města schvaluje:
a)program dnešního jednání se změnami – viz 
zápis
b)zápis z minulého jednání ze dne 6.5.2010,
c)prodej části p.p.č. 123/1 v  k.ú. Maršov II o 
výměře cca 40 m2 za cenu 50,-Kč/1 m2 + nákla-
dy geodetického zamření panu Petru Juhászovi, 
bytem Rýchorské sídliště 120, Svoboda nad 
Úpou,
d)prodej p.p.č. 262/1 o výměře 231 m2 a p.p.č. 
260/4 o výměře       315 m2, vše v k.ú. Maršov 
I za cenu 400,-Kč/1 m2 manželům Haně a 
Robertu Gécovým, bytem Pietteho náměstí 88, 
Svoboda nad Úpou,
e)prodej budovy bez čísla popisného či 
evidenčního se způsobem využití garáž na st.p.č. 
62/2 v k.ú. Svoboda nad Úpou za cenu 11.288,-
Kč manželům Evě a Bohumilu Hlávkovým, by-
tem Kostelní 162, Svoboda nad Úpou, 
f )prodej st.p.č. 62/2 o výměře 65 m2 v  k.ú. 
Svoboda nad Úpou za cenu 400,-Kč/1 m2 
manželům Evě a Bohumilu Hlávkovým, bytem 
Kostelní 162, Svoboda nad Úpou,
g)darování dílu „a“ o výměře 52 m2 z majetku 
města Svoboda nad Úpou, odděleného GP č. 
504-750/2004 (kterým byly zaměřeny hranice 
pozemků pod stavbou komunikace III/2961 
v  k.ú. a obci Svoboda nad Úpou) z  původní 
p.p.č. 679/3 včleněného do p.p.č. 706/1 v  k.ú. 
a obci Svoboda nad Úpou, Královéhradeckému 
kraji,
h)přijetí daru od Královéhradeckého kraje, a to 
p.p.č. 706/2 o výměře 891 m2, oddělené GP č. 
504-750/2004 (kterým byly zaměřeny hranice 
pozemků pod stavbou komunikace III/2961 
v  k.ú. a obci Svoboda nad Úpou), z  původní 
p.p.č. č. 706 v k.ú. a obci Svoboda nad Úpou,
i)přijetí daru od Královéhradeckého kraje, a to 
p.p.č. 732 o výměře 2813 m2, vzniklé dle GP 
č. 504-750/2004 (kterým byly zaměřeny hran-
ice pozemků pod stavbou komunikace III/2961 
v k.ú. a obci Svoboda nad Úpou), sloučením dílu 
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„h“ o výměře 2741 m2 odděleným z  původní 
p.p.č. 732 a dílu „b“ o výměře 72 m2 odděleným 
z původní p.p.č 706, vše v k.ú. a obci Svoboda 
nad Úpou,
j)přijetí daru od Královéhradeckého kraje, a to 
p.p.č. 882 o výměře 322 m2, vzniklé dle GP č. 
504-750/2004 (kterým byly zaměřeny hranice 
pozemků pod stavbou komunikace III/2961 
v  k.ú. a obci Svoboda nad Úpou), sloučením 
původní p.p.č. č. 882 o výměře   281 m2, dílu 
„i“ o výměře 31 m2 odděleným z původní p.p.č. 
679/3 a dílu „d“ o výměře 10 m2 odděleným 
z původní p.p.č 706, vše v k.ú. a obci Svoboda 
nad Úpou,
k)přijetí daru od Královéhradeckého kraje, a to 
p.p.č. 679/3, vzniklé dle GP č. 504-750/2004 
(kterým byly zaměřeny hranice pozemků pod 
stavbou komunikace III/2961 v k.ú. a obci Svo-
boda nad Úpou), sloučením dílu „g“ o výměře 
3815 m2 odděleným z  původní p.p.č. 679/3 a 
dílu „f“ o výměře 7 m2 odděleným z  původní 
p.p.č. 706,  vše v k.ú. a obci Svoboda nad Úpou,
l)přijetí daru od Královéhradeckého kraje, a to 
p.p.č. 412/3 o výměře 164 m2 v k.ú. Maršov II a 
obci Svoboda nad Úpou,
m)přijetí daru od Královéhradeckého kraje, a to 
p.p.č. 441 o výměře  17 m2 v k.ú. Maršov II a 
obci Svoboda nad Úpou,
n)Smlouvu o bezúplatném převodu nemovitostí 
č. 29/512/2010 s Českou republikou – Úřadem 
pro zastupování státu ve věcech majetkových na 
pozemkové parcely č. 866/2, 876/1 a 876/3, vše 
v k.ú. Svoboda nad Úpou, 
o)prodej teplovodního potrubí ve Svobodě nad 
Úpou/Maršov I specifikovaného v čl. I v návrhu 
kupní smlouvy se smlouvou o zřízení věcného 
břemene (viz příloha originálu zápisu) za cenu 
dle znaleckého posudku ve výši 496.105,-Kč 
společnosti ČEZ Teplárenská, a.s. s  úplatným 
věcným břemenem trvalého umístění a uložení 
teplovodního potrubí a přípojek, vstupu a vjezdu 
na pozemky p.p.č. 10/5, 12/3, 15/5, 557, 630/1, 
632, 635, 636, vše v k.ú. Maršov I,
p)návrh kupní smlouvy se smlouvou o zřízení 
věcného břemene na prodej teplovodního 
potrubí ve Svobodě nad Úpou/Maršov I (viz 
příloha originálu zápisu) s doplněním a změnou 
(viz zápis), 
q)zveřejnění záměru prodeje bytu – č. jednot-
ky 121/4 na Rýchorském sídlišti čp. 121 v k.ú. 
Maršov I, obec Svoboda nad Úpou včetně 
7649/267532 podílu na společných částech 
domu a pozemku, a to ve dvou rovinách:
za minimální tržní cenu ve výši podle nového 

znaleckého posudku s nájemcem,
za minimální tržní cenu ve výši podle nového 
znaleckého posudku pro nájemce,
r)účast města na projektu „Spolupráce 
hasičských jednotek v česko-polském příhraničí, 
modernizace jejich vybavení a vzájemná pomoc 
při krizových situacích“, registrovaném pod                                     
č. CZ.3.22/1.3.00/09.01567 jako partnera pro-
jektu včetně povinností, které z  projektu pro 
město vyplývají, tj. převzetí hasičského vozidla 
do užívání s  tím, že se město bude podílet na 
celkových nákladech projektu ve výši nejméně 
10% z  pořizovací hodnoty vozidla, která bude 
stanovena výběrovým řízením dle zákona č. 
137/2006 Sb., o veřejných zakázkách v platném 
znění, vypsaného krajským sdružením hasičů 
Královéhradeckého kraje jako zadavatelem, 
jakož i na 1/11 celkových nákladů vzniklých 
v souvislosti s realizací projektu, jako jsou výdaje 
na přípravu projektu, výdaje na administraci 
projektu, zajištění předfinancování projektu, 
včetně úroků a příslušenství, náklady související 
s provozem vozidla, jeho údržbou a pojištěním,
s)odkoupení užívaného hasičského vozidla 
pořízeného v  rámci realizace výše uvedeného 
projektu za cenu rovnající se zůstatkové hodnotě 
vozidla po uplynutí povinné lhůty udržitelnosti 
projektu, tj. 5 let, a rovnající se 5% z  původní 
celkové pořizovací ceny vozidla,
t)vstup Města Svoboda nad Úpou do Svazu 
měst a obcí ČR,
u)návrh rozpočtového opatření č.3/2010 
s doplněním (viz zápis),
v)postup města při řešení realizace zázemí pro 
technické služby města a JSDH Svoboda dle 
bodů 3a) a 3b) v dokumentu „Návrh řešení real-
izace zázemí pro technické služby a JSDH Svo-
boda“ (viz zápis).

101/20/10  Zastupitelstvo města neschvaluje:
a)prodej části p.p.č. 549/3 v  k.ú. Maršov I o 
výměře cca 50 m2, 
b)prodej části p.p.č. 641/1 v  k.ú. Maršov I o 
výměře cca 220 m2,
c)prodej části st.p.č. 142/3 o výměře cca 48 m2 
v k.ú. Svoboda nad Úpou.    

102/20/10    Zastupitelstvo města pověřuje:
a)Ing. Hůrku zajistit nový znalecký posudek na 
byt č. 121/4 na Rýchorském sídlišti včetně podí-
lu na společných částech domu a pozemku ve 
dvou rovinách dle usnesení č. 100/20/10 písm. 
q), 
b)starostu města zajištěním účasti města na pro-
jektu „Spolupráce hasičských jednotek v česko-
polském příhraničí, modernizace jejich vybavení 
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a vzájemná pomoc při krizových situacích“,
c)starostu města uzavřít s Krajským sdružením 
hasičů Královéhradeckého kraje jakožto ve-
doucím partnerem projektu smlouvu o účasti a 
podílu města na realizaci a financování projektu 
jako jednoho z  partnerů, jejíž součástí bude i 
zajištění užívání hasičského vozidla městem 
Svoboda nad Úpou a jeho následná koupě, 
přičemž celkový podíl města na realizaci pro-
jektu činí 1,5 mil. Kč,
d)starostu města jednáním s krajským ředitelem 
Policie ČR a přípravou rámcové smlouvy na 
spolufinancování provozních nákladů v budově 
obvodního oddělení Policie ČR ve Svobodě.  

103/20/10   Zastupitelstvo města bere na vědomí:
a)zápis z 16. jednání finančního výboru ze dne 
16.4.2010.

104/20/10    Zastupitelstvo města ruší:
a)usnesení Zastupitelstva města č. 11/3/2007 
písm. n) z 3. veřejného zasedání ZM dne 
21.3.2007,
b)usnesení Zastupitelstva města č. 89/18/10 
písm. f ) z 18. veřejného zasedání ZM dne 
7.4.2010,  
c)usnesení Zastupitelstva města č. 81/17/09 
písm. g) z 17. veřejného zasedání ZM dne 
16.12.2009,  
d)usnesení Zastupitelstva města č. 53/11/08 
písm. v) z 11. veřejného zasedání ZM dne 
6.11.2008,  
e)usnesení Zastupitelstva města č. 56/12/08 
písm. d) z 12. veřejného zasedání ZM dne 
17.12.2008.

105/20/10   Zastupitelstvo města odkládá:
a)projednávání prodeje p.p.č. 318/5 a p.p.č. 
318/1 v  k.ú. Svoboda nad Úpou z  důvodu 
nutnosti zveřejnění záměru prodeje dalších 
pozemků v  lokalitě za účelem prodeje celého 
souboru pozemků, 
b)projednávání prodeje části p.p.č. 376/1 v k.ú. 
Svoboda nad Úpou z důvodu změny návrhu za-
kreslené části pozemku,
c)projednávání prodeje p.p.č. 453/7 v  k.ú. 
Maršov I z důvodu zajištění přístupu na poze-
mek města p.p.č. 453/1 sjednáním věcného 
břemene přístupu na  pozemku p.p.č.456/1, 
který je v  majetku Krkonošský papíren a přes 
který v současnosti vede přístupová cesta k zah-
rádkám.
Hlasování o usnesení: pro: 12 proti: 0     
zdržel se: 0 

Diskuse
Pan J.Čermák se dotázal na přístupovou cestu k domu jeho 
syna Tomáše, kdy v novinách četl, že se tato cesta má upra-

vovat. Mgr. Hynek vysvětlil panu Čermákovi, že se jednalo 
o článek volebního sdružení, který představil návrhy tohoto 
sdružení v příštím volebním období. Dále pan Čermák upo-
zornil, že o cestu k jeho domu se město vůbec nestará. Pan 
Vlček reagoval, že o cestu se město stará, zejména v zimě a 
navrhl mu, aby v případě potřeby údržby kontaktoval radnici. 
Ing. Balcar se dotázal na financování provozních nákladů 
policie, zda-li to vůbec lze, když budova není v  majetku 
města. Starosta odpověděl, že samozřejmě to lze, pokud za-
stupitelstvo schválí takový výdaj v rámci rozpočtu.

Oprava STL plynovodu v Horské ulici ve 
Svobodě nad Úpou

V sobotu dne 21.8.2010 v dopoledních hodinách začala 
firma STAVOKOP z Vlčkovic v Podkrkonoší pod vedením 
pana Truhlanta s prováděním zemních prací nutných k 
opravě STL plynovodu v Horské ulici u truhlárny. Důvodem 
havárie byl únik plynu na vadném šoupěti DN100. Výše uve-
dená firma si nenechala řádně vytýčit inženýrské sítě a tak 
se stalo, že v sobotu odpoledne došlo k poruše vodovodního 
řadu PE110 vedoucího do Staré aleje. Vzhledem k velkému 
průměru vodovodního řadu a tím značnému úniku vody 
musela být narušena přilehlá kanalizace K400 vedoucí Hor-
skou ulicí. Přivolaný pracovník společnosti VAK pan Jaro-
slav Kopecký závadu rychle odstranil, za což mu patří dík. 
V pondělí 23.8.2010 došlo k vlastní opravě STL plynovodu 
a následnému zásypu, v úterý pak k položení stabilizačního 
betonového lože. Ve čtvrtek byly provedeny hutnící zkoušky 
a v pátek k položení asfaltového povrchu. Úklid přebytečné 
zeminy a písku proběhlo až v minulém týdnu, protože se výše 
uvedené firmě rozbila Avia.
Ing. Josef Hůrka

Kurzy anglického jazyka
V září ve Svobodě nad Úpou opět začínají večerní kurzy an-
glického jazyka pro úplné začátečníky a pro mírně pokročilé. 
Bližší informace na tel.č. 603 591 552 nebo e-mail: 
l.pospisilova@volny.cz.    
Těší se na Vás Mgr. Lucie Pospíšilová



XXI.ročník            Září 2010

9

2212 5171 212 000 

Posílení rozpočtu na běžné opravy místních komunikací
(12.000,-Kč opravy kanálů a děr na Rýchorském sídlišti nad
rámec objednávky) + 200 tis. Kč na další nejnutnější opravy
po městě, které určí Rada města 

2212 5169 2 000 Doprava posypového materiálu na zimní údržbu na
objednávku (v zimě nemáme vlastní)

2221 6121 -19 000 Autobusové nádraží - nevyčerpané finanční prostředky na
dokončení investice

2221 5139 3 000 Autobusové nádraží - materiálové náklady (ulomené kliky a
podobné drobné mat. náklady vzniklé z vandalismu)

3113 5331 pouze změna textu

Základní škola - v základním rozpočtu vyčleněno 360 tis. Kč
na opravu fasády na budově MŠ atd. - změna textu spočívá v
opravě střechy místo fasády, která se musí nejprve opravit a
rozšířit přesahy střechy tak, aby bylo možné opravit fasádu,
takže v letošním roce ZŠ začně úpravou střechy

3314 5137 4 000 
Městská knihovna - posílení položky na nákup DDHM -
výměna jednoho počítače za nový (původní je z r. 2002 , je
nestabilní, padá síť v knihovně)

3314 5139 12 000 
Posílení položky na materiál, v základním rozpočtu pouze
8000,-Kč, ale v letošním roce odešel fotoválec v tiskárně
(5600,-Kč) - je nutno posílit položku

3412 6119 -200 000 V základním rozpočtu vyčleněna tato částka na PD na
tělocvičnu - v letošním roce se nestihne realizovat ???

3419 5137 18 000 
Městský stadion + budova - pořízení křovinořezu (svěřen
správci stadionu k údržbě kolem hřiště) a dále vysavače,
vařiče a mikrovlnné trouby na ubytovnu 

3419 5139 30 000 
Městský stadion + budova - posílení materiálové položky,
hnojivo, travní semeno, barvy, materiál na opravu laviček,
střechy, mycí a úklidové prostředky na ubytovnu

3419 5132 4 000 Správce stadionu - ochranné pomůcky, obuv, oděv včetně
zimních pomůcek

3419 5151 4 000 Budova na stadionu - vodné a stočné

3419 5153 20 000 Budova na stadionu - plyn, posílení položky

3419 5154 -20 000 Budova na stadionu - el. energie, pravděpodobná úspora

3419 5156 4 000 Městský stadion - pohonné hmoty - posílení položky

3419 5162 6 000 Správce stadionu - mobilní telefon a hovorné do výše limitu

3419 5171 47 000 
Oprava fritézy a sporáku v restauraci (mejetek města), oprava
malotraktoru + 40 tis. Kč na rekultivaci trávníku na hřišti
(naposledy se dělala před 7 lety)

3421 5137 40 000 Nákup houpaček na stadion - náhrada za demontované staré
dřevěné houpačky

3631 6121 261 000 

Veřejné osvětlení Pod Rýchorami - současné vedení NN se
ruší a pokládá do země, tudíž se ruší i VO na sloupech NN,
proto je nutno provést nové veřejné osvětlení v lokalitě -
výběr fy proveden v RM - EPRO Trutnov

3631 6121 151 000 

Veřejné osvětlení Stará alej - současné vedení NN se ruší a
pokládá do země, tudíž se ruší i VO na sloupech NN, proto je
nutno provést nové veřejné osvětlení v lokalitě - výběr fy
proveden v RM - Štěpánský&Fišer Trutnov

Stránka 2

3639 5011 238 000 
3639 5031 62 000 
3639 5032 19 000 

3639 5134 -10 000 

3639 5132 10 000 

3639 5139 60 000 Spotřební materiál do městské garáže, nebylo omylem
rozpočtováno

3639 5151 1 000 Garáž - vodné, nebylo rozpočtováno
4171 650 000 
4172 370 000 
4173 180 000 

6112 5492 50 000 

6112 5031 -50 000 

6114 98071 50 100 Volby do PS ČR - závazným ukazatelem je ODPA 6114,
rozpis položek je v kompetenci účetní

6171 5149 -50 000 

6171 5163 50 000 

6171 5169 -8 000 

6171 5192 8 000 

6171 5321 12 000 Platba Městu Trutnov za výkon přestupkové komise 

6171 5149 -50 000 
6171 5362 50 000 

5512 5901 150 000 

Projekt na nákup cisterny pro hasiče - vyčlenění finančních
prostředků v rozpočtu města - viz více informací v
dokumentu k projektu, který je samostatným bodem jednání
20.ZM dne 4.8.2010.

6171 5169 82 000 

SQL server - software nutný pro provoz GINISu - jedná se o
oficiální databázi pro ukládání veškerých datových zpráv a
dokumentů v rámci služeb GINIS - spisová služba + datové
schránky. Na základě schváleného členství města ve Svazu
měst a obcí ČR bude tento produkt získán za 82 tis. Kč místo
130 tis. Kč.

3632 5171 286 000 Hřbitov Svoboda - oprava hřbitovní zdi, předpokládaná cena
podle nabídkového rozpočtu (Kalyn)

3635 6119 60 000 
Vyhodnocení vlivů návrhu změny č.2 ÚP města na životní
prostředí - Mgr. Houdek (dle doporučujícího usnesení z 75.
RM dne 1.7.2010 )

3 077 100 CELKEM VÝDAJE

Pracovníci veřejně prospěšných prací - mzdové prostředky ve
vazbě na dotaci z ÚP v příjmech - celkem 319.000 Kč

Pracovní ochranné pomůcky pro pracovníky technické čety -
převod na správnou položku rozpočtové skladby

Poplatek OSA za ples města - převod na správnou položku
rozpočtové skladby

Převod prostředků z položky - ostatní finanční výdaje
(nečerpáno) na služby pen. ústavů+pojištění majetku města
(navýšení v důsledku snížení finanční spoluúčasti města z
10.000 na 5.000 Kč - schváleno Radou města)

Zastupitelstvo města - vyplacené odměny starostovi a
místostarostovi - převod na správnou položku rozpočtové
skladby - jedná se o finanční dar, nikoli odměnu

Daň z převodu nemovitostí - převod na správnou položku
rozpočtové skladby

5410 13306 Výplata sociálních dávek - vazba na na příjem dotace z
MPSV v příjmech - celkem 1.200.000 Kč za 1. pololetí 2010

Stránka 3

8 304 100 
3 077 100 
5 227 000 

8115 -3 636 000 čerpání rezerních fondů v roce 2010 - snížení na 0 Kč

8115 -1 591 000 převod dalších prostředků do rezervních fondů města

-                                                 5 227 000    

Vyhotovil : Ing. Ivana Balcarová - tajemnice MěÚ
Ve Svobodě nad Úpou dne 5.8.2010

Celkem financování

Návrh rozpočtového opatření byl sestaven na základě podrobné kontroly hospodaření města k
30.6.2010, kterou provedla tajemnice MěÚ. Návrh rozpočtového opatření byl projednán na
veřejném zasedání Zastupitelstva Města dne 4.8.2010. Na jednání ZM byla upravena položka
6171/5169 - SQL server (rozdíl v ceně mezi členem SMO nebo nečlenem). Dále byla do
rozpočtového opatření doplněna částka ve výši 40 tis. Kč na nákup houpaček na městský stadion -
viz zápis ze zastupitelstva. Hospodaření města je v roce 2010 výrazně přebytkové v souvislosti s
doplatkem dotace na projekt autobusového nádraží. Na rezervních fondech města, resp. spořícím
účtu města je v současné době 12.179.000 Kč. Veškeré výdaje města jsou po přijetí dotace hrazeny
bez problémů, město se snaží veškeré výdaje hradit z běžných provozních prostředků, aniž by
muselo dávat na určitou částku výpověď ze spořícího účtu. Bude záležet na vývoji inkasa
daňových příjmů, zatím je ve velkém propadu výběr daně z příjmů FO ze samostatné výdělečné
činnosti (plánováno 400 tis. Kč, skutečnost k 30.6. pouze 74 tis. Kč) a výběr daně z nemovitosti
(plánován dvojnásobek oproti roku 2009, tj. 1700 tis. Kč, skutečnost k 30.6. činí 849 tis. Kč).
Návrh rozpočtového opatření byl schválen včetně úprav a doplňku bez dalších připomínek pod
číslem usnesení 100/20/10 písm. u).

Celkové výdaje
Rozdíl příjmů a výdajů

Financování (MD)

Celkové příjmy

Stránka 4

ODPA POL. ORG částka text

1335 3 000 Příjem poplatků za odnětí pozemků plnění funkcí lesa

1347 -20 000 
Místní poplatek z výherních hracích přístrojů - na území
města je pouze 9 VHP/5000/4 čtvrtletí=180000,-Kč, v
základním rozpočtu plánováno 200 tis. Kč

1351 -140 000 
Odvod výtěžku z provozování loterií za rok 2009, společnost
KATA celkovým objemem "spadla" do nižší % skupiny, a
proto je výtěžek nižší než za rok 2008

4111 98071 55 100 Dotace na jarní volby do PS ČR
33513234 271 000 
33113234 48 000 

4116 13306 1 200 000 Dotace z MPSV na výplaty sociálních dávek pomoci v
hmotné nouzi v rámci státní správy

38585505 6 133 000 
38185501 541 000 

4121 2 000 Úhrada neinvestičních nákladů od města Janské Lázně za
žáky, kteří chodí do naší ZŠ - navýšení

4129 15 000 
6171 2321 -15 000 

3419 2132 20 000 Příjmy ze stadionu - nájemné restaurace + příjem z ubytovny,
reálný odhad do konce roku

3419 2329 17 000 Uhrazené energie od nájemců v budově na stadionu
3631 2111 13 000 Navýšení příjmů z reklam na sloupech veřejného osvětlení
3632 2111 15 000 Navýšení příjmů z pronájmu hrobových míst

3725 2324 174 000 Příjmy ze společnosti EKO-KOM, a.s. za odběr tříděného
odpadu

6171 2131 83 000 Příjmy z pronájmu pozemků, navýšení předpisu + nová
smlouva se Správou KRNAP na lesní pozemky

6171 2132 -31 000 
Snížení příjmů z pronájmu - byt na radnici (nájemce pí
Tomášová) je od dubna 2010 uvolněn a příjmy nebudou
naplněny

6171 2141 -80 000 Odhadovaný příjem z úroků nebude naplněn, úrokové sazby
na spořících účtech nejsou tak výnosné jako v minulosti

8 304 100 CELKEM PŘÍJMY

ODPA POL. částka text

2212 5171 278 000 Most u zdravotního střediska - vícepráce (viz doporučující
usnesení z 76. jednání RM ze dne 22.7.2010)

rozpočtová skladba

Rozpočtové opatření č. 3/2010

P Ř Í J M Y

V Ý D A J E

Kontrolou hospodaření města, která byla provedena na základě Výkazu pro hodnocení plnění 
rozpočtu FIN 2-12 M k 30.6.2010, byl předložen na 20. veřejném zasedání Zastupitelstva Města 
Svoboda nad Úpou dne 4.8.2010 tento návrh rozpočtového opatření č.3/2010.

rozpočtová skladba

Dotace z Úřadu práce na mzdové prostředky pro pracovníky
na veřejně prospěšných práce - 319.000 Kč

Převod daru od DSO Východní Krkonoše na městský ples na
správnou položku v rozpočtu

4223

4116

Dotace z Regionální rady regionu soudržnosti na projekt
"Autobusové nádraží Svoboda" - konečný doplatek

Stránka 1

Návrh rozpočtového opatření byl sestaven na základě podrobné kontroly 
hospodaření města k 30.6.2010, kterou provedla tajemnice MěÚ. Návrh 
rozpočtového opatření byl projednán na veřejném zasedání Zastupitelstva 
Města dne 4.8.2010. Na jednání ZM byla upravena položka 6171/5169 - 
SQL server (rozdíl v ceně mezi členem SMO nebo nečlenem). Dále byla 
do rozpočtového opatření doplněna částka ve výši 40 tis. Kč na nákup 
houpaček na městský stadion -viz zápis ze zastupitelstva. Hospodaření 
města je v roce 2010 výrazně přebytkové v souvislosti s doplatkem dot-
ace na projekt autobusového nádraží. Na rezervních fondech města, resp. 
spořícím účtu města je v současné době 12.179.000 Kč. Veškeré výdaje 
města jsou po přijetí dotace hrazeny bez problémů, město se snaží veškeré 
výdaje hradit z běžných provozních prostředků, aniž by muselo dávat na 
určitou částku výpověď ze spořícího účtu. Bude záležet na vývoji inkasa 
daňových příjmů, zatím je ve velkém propadu výběr daně z příjmů FO ze 
samostatné výdělečné činnosti (plánováno 400 tis. Kč, skutečnost k 30.6. 
pouze 74 tis. Kč) a výběr daně z nemovitosti (plánován dvojnásobek oproti 
roku 2009, tj. 1700 tis. Kč, skutečnost k 30.6. činí 849 tis. Kč). Návrh 
rozpočtového opatření byl schválen včetně úprav a doplňku bez dalších 
připomínek pod číslem usnesení 100/20/10 písm. u).

Rozpočtové opatření č. 3/2010
Kontrolou hospodaření města, která byla provedena na základě Výkazu pro hodnocení plnění

rozpočtu FIN 2-12 M k 30.6.2010, byl předložen na 20. veřejném zasedání Zastupitelstva Města
Svoboda nad Úpou dne 4.8.2010 tento návrh rozpočtového opatření č.3/2010.



Střípky z dějin: Lékárna
Antonín Tichý 

Z  nedávno nalezeného archivu svobodské projekční kanceláře Fischer a Hollmann je i uvedený frontální pohled 
na budovu tradiční místní lékárny U Panny Marie Pomocné, dnes U černého orla, jak jej v roce 1920 nakreslil ing. 
Kleofáš Hollmann z Vrchlabí. I na nepříliš zdařilé reprodukci lze rozeznat odchylky od současného stavu v členění 
fasády, především v uspořádání dveřních a okenních otvorů přízemí. Už první svobodský lékárník Emanuel Breuer 
z Trutnova zřejmě před zahájením provozu lékárny 1. června 1865 proboural nový samostatný vstup a opatřil 
jej honosným historizujícím dřevěným obložením. Jeho odstraněním se stylově čistá pozdně empírová budova 
s mansardovou střechou vrátila ke svému původnímu vzhledu, který naštěstí nijak nepoškodila ani první ben-
zinová pumpa ve Svobodě nad Úpou provozovaná od roku 1910 v její těsné blízkosti, ani pozdější zvýšení úrovně 
přilehlého tělesa vozovky. Jako vzorový doklad historické zástavby města byla citlivě renovovaná budova právem 
vyhlášena kulturní památkou. Je jen politování hodné, že současný majitel nemovitosti, stejně jako majitel soused-
ního, rovněž se vkusem pečlivě opraveného rokokového domu, kde dokonce v září 1779 přenocoval sám císař Josef 
II., nenašli ani po čtyřech letech od otevření naučné stezky Via Piette vhodný kompromis, kam umístit připravené 
informační panely se stručnými texty pro poučení návštěvníků. Shodou okolností jsou obě zmiňované stavby úzce 
spjaty s významným zdejším rodem Etrichů, jehož někteří příslušníci přesáhli svým věhlasem hranice regionu. 
Město neoplývající kromě okolní přírody výraznými turistickými lákadly je tak ošizeno o propagaci toho relativně 
nejlepšího z jinak skrovných architektonických památek.
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Pozn.: Když se chce, všechno jde. Dříve 
než mohl být článek vytištěn, byla situ-
ace částečně vyřešena a jedna tabule bude 
umístěna na vrátka do neužívané uličky 
mezi oběma domy. S majitelem lékárny 
se obnoví jednání a v nejbližší době bude 
instalován i poslední připravený panel u 
čerstvě rekonstruovaného historického mos-
tu přes Úpu.



Sdružení nezávislých kandidátů 
„Nová Svoboda“

Vážení spoluobčané,
od doby, kdy jsme Vás poprvé oslovili v rámci červnového čísla městských novin, uplynuly 3 měsíce a my bychom 
se opět rádi připomněli s naším programem a informovali Vás o tom, co se nám za poslední čtvrtletí podařilo 
prosadit.

Mimo to, že ve stávajícím 4-letém funkčním období Zastupitelstva města jsme se podíleli na získání finančních 
prostředků (dotace), přípravě a realizaci investičních akcí – autobusový terminál, dětské hřiště ve školce a na 
stadionu, rekonstrukce knihovny, převodu pozemků od Pozemkového fondu ČR pro potřeby výstavby rodin-
ných domů,  koupě pozemku k parkování automobilů před městským stadionem, nákupu víceúčelového stroje 
Reform, vytvoření pravidel k čerpání finančních prostředků z rozpočtu města pro zájmové skupiny, zřízení pra-
covního místa správce městského stadionu, využití ubytovny na městském stadionu jako ubytovny pro krátkodobé 
bydlení sociálně slabých či osob postižených těžkou životní situací, se nám podařilo dokončit výstavbu areálu 
dětského hřiště na Městském stadionu nákupem houpaček a hrazdy-právě zde probíhají dokončovací práce. Zde 
se patří jménem Města poděkovat společnosti PRIME HIDE, spol. s r.o. z Trutnova, respektive panu Michaelu 
Ruaidhrímu Lannenovi, předsedovi dozorčí rady, bydlícímu na Sluneční stráni ve Svobodě nad Úpou, za bezplatné 
poskytnutí dopadových desek k novým houpačkám. 

Na jednání Zastupitelstva města dne 6. května 2010 tohoto roku, jsme se v rámci rozpočtové změny, podíleli na 
vyčlenění částky 1. milionu Kč z rozpočtu města na výstavbu tří sportovišť na Městském stadionu (víceúčelové 
asfaltové hřiště, hřiště na plážový volejbal a běžecká dráha). Jelikož pan starosta od té doby nedokázal v této věci 
pokročit, na základě požadavku Mgr. Petra Hynka na jednání Zastupitelstva města dne            4. srpna 2010, 
Rada města následně pověřila Ing. Špetlu přípravou výběrového řízení k získání cenových nabídek na výstavbu 
víceúčelového asfaltového hřiště. Výstavba tohoto sportoviště má v tuto chvíli jako jediná smysl, protože může být 
v zimních měsících tato plocha využívána jako kluziště, ať pro naše školáky, kteří jezdí bruslit do Trutnova, tak pro 
širokou veřejnost.

Na jednání Zastupitelstva města dne 4. srpna 2010 předložil Mgr. 
Petr Hynek materiál komplexně řešící problém dočasného, přesto 
však bezproblémového umístění Jednotky dobrovolných hasičů do 
stávajících městských garáží a Technických služeb do areálu VSA-
ARAL na dobu cca 5 let. V průběhu tohoto období by město mělo 
aktivně pracovat na přípravě výstavby nového areálu, kde budou tyto 
složky města umístěny (viz zápis ze zastupitelstva). V důsledku toho, 
že Jednotka dobrovolných hasičů města přejde do jiných prostor, 
otevírá se městu možnost vyřešení dlouhodobého technického stavu 
budovy bývalého kina a jejího budoucího využití. V případě našeho 
úspěchu v říjnových komunálních volbách budeme intenzivně praco-
vat na naplnění nastíněné koncepce.

Podařilo se nám podílet se na příchodu dalšího silného investora do našeho města, firmy JIP východočeská a.s., 
která na Rýchorském sídlišti v srpnu otevřela jednu ze svých nových provozoven-viz foto.

Pokud se o nás chcete dovědět více, věnujte pozornost našemu volebnímu programu, který je možná dlouhý, přesto 
však konkrétní!
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------
-------------------------------------
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Sdružení nezávislých kandidátů Nová Svoboda je aktivita, která jde do komunálních voleb s cílem změnit a 
oživit fungování a hospodaření města Svoboda nad Úpou. Možná se ptáte, proč se pro nadcházející volební 
období dělí sestava, která mnohé věci za poslední 4 roky dokázala uskutečnit? Určitě to není z důvodu „ucho-
pení moci v našem městě, či otázka peněz“, jak se snaží mnozí naši oponenti prezentovat. My přicházíme s 
něčím, co našemu městu dodnes chybělo - s koncepcí rozvoje a hospodaření. Nechceme se nadále podílet na 
neprůhledném zadávání předražených zakázek, na pouhém udržování chodu města. Jelikož máme své představy 
o tom, jakým směrem by se naše město mělo v příštích letech ubírat, sestavili jsme tým, který s předsevzetím 
dlouhodobě vyvážené a koncepční práce na rozvoji a fungování města bude schopen naše představy realizovat. 
Naším cílem je stálý rozvoj města, to znamená investovat při zachování rozumné finanční zátěže rozpočtu. 

Jsme tým složený jak ze stávajících členů zastupitelstva, tak z řadových občanů města. Máme zkušenosti z 
každodenní práce pro město, současně však nabízíme alternativu – novou generaci kandidátů, kteří se chtějí do 
dění v našem městě aktivně zapojit. Kandidátem na funkci starosty a lídrem našeho sdružení je Ing. Jiří Špetla. Na 
kandidátce našeho sdružení dále jsou: Mgr. Petr Hynek, Mgr. Petr Týfa, Lucie Trnková, Václav Skoczyk ml., Mi-
lan Zelinský, Pavel Čekaňák, Jan Bartoníček, Mgr. Petr Schön, Radka Celbová, Wolfgang Tam, Jana Zelenková, 
Martina Holubová, Karel Fiala, Jan Bartoň.

V případě našeho volebního úspěchu a rovněž sdružení nezávislých kandidátů „Maršováci a Svoboďaci“ bychom 
rádi spolupracovali s tímto sdružením na vedení města v následujících 4 letech.

VOLEBNÍ PROGRAM SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH KANDIDÁTŮ „NOVÁ SVOBODA“
1) Investice:
a) Veškeré investiční akce se budou odvíjet od 3 faktorů:
- prodeje, pronájmu městského majetku (lesy a ostatní nemovitosti), 
- získání dotací z fondů EU, případně státních fondů, 
- zachování přiměřené finanční rezervy města. 

b) Prioritou bude výstavba tělocvičny u školy (předpokládaná realizace v letech 2012 - 2014) a postupné do-
budování sportovišť na stadionu. Budeme vyvíjet aktivitu k nalezení investora na výstavbu multifunkční sportovní 
haly s doprovodnými službami na pozemcích za Sokolovnou.

c) Pro prioritní investici města tzn. tělocvičnu u školy je nutné zpracovat finanční plán, předpokládaná výše 
investice do 20mil. korun:
- V současné době je ve finančních reservách města částka ve výši cca 10mil. korun, na různých účtech 
města vzniklá z hospodaření v minulých letech.  Další možností získání finančních prostředků do reserv města je 
připravovaný prodej městských lesů, předpokládaná výše cca 20mil korun.
- Ve stávajících rozpočtech byly již dlouhodobě vyčleňovány finanční prostředky ve výši cca 2mil. korun na 
splácení úvěrů spojených s teplofikací lokality Maršov II (splatnost úvěru v září 2011) a rekonstrukcí Základní 
školy (splatnost úvěru v roce 2013). K říjnu 2010 bude zůstatek úvěrů činit cca 3,2mil. korun, o rok později, tzn. k 
říjnu 2011 cca 1,6 mil. korun.
- Zadání projekčních prácí na výstavbu tělocvičny se budeme snažit koncipovat tak, aby byla dodržena cena 
stavebních prací do 20mil korun.
- Po získání stavebního povolení a transparentním výběrovém řízení na dodavatele stavby tělocvičny (např. 
formou veřejného otevírání obálek s nabídnutou cenou stavby tělocvičny před členy Rady města a Městského úřadu, 
kdy tyto obálky v určitý den a čas osobně doručí představitelé městem poptaných stavebních firem a současně v 
tento moment budou obálky otevřeny…) je možné řešit financování stavby tělocvičny takto:
 V roce 2011 z finanční reservy města uhradit předčasně úvěr spojený s rekonstrukcí Základní školy v částce 
cca 1,6mil korun (tím ušetřit část výdajů na úvěr spojený s jeho vedením a splácením úroků do roku 2013)
 Případné finanční prostředky získané z prodeje městských lesů ve výši cca 20mil korun alokovat na spořících 
účtech u bank, jednak jako finanční reservu města do budoucích let, tak za účelem inkasování úroků, z nichž by 
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bylo možné hradit část finančních prostředků spojených se splácením úvěru na tělocvičnu (při současných nízkých 
úrokových sazbách cca 300tis korun ročně)
 Úvěrové zatížení města spojené s úvěrem na výstavbu tělocvičny by mělo být rozloženo tak, aby tato zátěž 
činila cca 2mil. ročně, tzn. finanční zátěž, na kterou je rozpočet města dlouhodobě koncipován z důvodu splácení 
existujících úvěrů na teplofikaci lokality Maršov II a rekonstrukci Základní školy.  

Při dalších investičních záměrech města by mělo být zohledněno, že částka cca 20mil korun z prodeje městských 
lesů by měla být jakousi „železnou reservou města“ na případné špatné časy. 

S již existující reservou města ve výši 10mil korun by se mělo hospodařit jako s flexibilní reservou, jež bude 
využívána na spolufinancování vybraných investičních akcí města. V případě jejího částečného čerpání na vybraný 
záměr města, by měla být v následném čase, např. 2-4 let tato reserva zpět naplněna na původní výši, a to z prodeje 
či pronájmu majetku města nebo šetrným hospodařením města v rámci svého rozpočtu.
d) Budeme realizovat efektivní hospodaření města, navrhneme prodej zbývajících několika objektů ve vlast-
nictví města (přednostní nabídka prodeje stávajícím nájemníkům). Podle našeho názoru je úlohou města údržba 
a výstavba komunikací, zajištění funkčnosti Domu s pečovatelskou službou, Základní školy a školky, městského 
úřadu, hřbitova, stadionu a sociálních bytů.
- Na základě znaleckého posudku na ocenění nemovitosti prověříme výhodnost prodeje domu č.p. 510 na ul. 
5. května s upřednostněním stávajících nájemníků, oproti výši inkasovaného nájemného, splacení půjčky spojené 
se zástavním právem na tomto objektu, předpokládané údržbě a opravám tohoto domu. 
- Z důvodu stáří a nestability objektu bývalého kina bude nevyhnutelné provést technické zabezpečení tohoto 
objektu tak, abychom zajistili činnost hasičského dobrovolného sboru do doby, než pro tento sbor najdeme jiné, 
vhodnější prostory. Proto zadáme statické posouzení tohoto objektu. Dle jeho výsledku a vyplývajícího finančního 
zatížení budeme řešit jeho další existenci a využití.
- V roce 2014 navrhneme prodej domu č.p. 302  na Sluneční stráni s upřednostněním stávajících nájemníků, 
tzn. až po skončení období, kdy pomine možnost finanční sankce ze strany MF ČR pro případ prodeje tohoto 
objektu ve lhůtě 10 let od jeho bezúplatného nabytí.
e) Ke zprůhlednění a transparentnosti zadávání zakázek vytvoříme konkrétní a podrobný postup pro výběr 
dodavatelů k realizaci obecních zakázek nad hranici např. 100 000,-Kč.
f ) Ubytovnu na městském stadionu chceme i nadále provozovat tak, jak jsme preferovali ve stávajícím voleb-
ním období, jako ubytovnu pro krátkodobé bydlení sociálně slabých či osob postižených těžkou životní situací, 
např. po požáru svého bytu apod. Hrazení provozu ubytovny by probíhalo ze spoluúčasti bydlících, města s doplat-
kem ze státního rozpočtu dle platné legislativy.  

2) Podpora výstavby rodinného bydlení
- Podnikneme kroky k přípravě alespoň jedné lokality na výstavbu rodinných domů. Vlastní výběr lokality   
k prodeji pozemků na výstavbu rodinných domů bude proveden dle finanční zátěže města na její přípravu, ankety 
občanů dle zájmu o jednotlivé lokality (občanům zpětně vysvětlit a zdůvodnit) z lokality Nový Svět, nad Lesn-
ickou akademií, Sluneční stráň, nad bývalou zvláštní školou, Maršov II. 
- Vytvoříme pořadník občanů města na koupi pozemků na výstavbu rodinných domů. Vypracujeme postup k 
realizaci prodeje pozemků občanům – nejprve nájem, prodej pozemku pod stavbou, doprodej pronajatého pozem-
ku okolo domu apod. (eliminace přeprodeje pozemků bez uskutečnění stavby rodinného domu). 
- V případě nezájmu občanů o koupi pozemků na výstavbu rodinných domů, rozhodneme o případném 
prodeji jiným zájemcům (např. finanční zdroje pro městský rozpočet) nebo zachováme pozemky i nadále ve vlast-
nictví města pro výstavbu v dalších letech (obnovení zájmu občanů města o stavbu rodinných domů).

3) Komunikace, bezpečnost občanů
- Budeme iniciovat jednání s Královéhradeckým krajem, jakožto vlastníkem komunikace Trutnov – Pec 
pod Sněžkou o možnosti vybudování kruhových objezdů na této silnici, tzn. na křižovatce u Spořitelny (příjezd z 
náměstí) a na odbočce na Janské Lázně u Pietteho náměstí v Maršově I a dále o výstavbě bezpečnějších přechodů 
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pro chodce, než jsou v současné době, a to u kavárny Helena k autobusovému terminálu, u Rýchorky na Nový Svět, 
v Maršově II u mostu.
- Prověříme možnost rozšíření parkovacích ploch na Rýchorském sídlišti.
4) Kultura
- Budeme finančně a organizačně podporovat akce typu Rudolfovy slavnosti, čarodějnice, rozloučení s 
prázdninami, ples města, vánoční strom na Advent, trhy,…
- Budeme aktivně spolupracovat se školou a rodiči – pořádání akcí s využitím stadionu, nově vybudované 
tělocvičny (turnaje, olympiáda, dětský den,…)
- Podpoříme vznik pozice „koordinátora kulturních akcí“ z důvodu minimální nabídky kultury ve městě. 
Uvažujeme o konání těchto akcí:
                                    Jarní a podzimní Country večer 
                                    Ve spolupráci s Klubem důchodců -   odpolední čaje s hudbou a posezením 
                                                                                                                          tématické zájezdy
                               Ples Svobody nad Úpou 
                               Čarodějnice 
                               Dětský den 
                               Rudolfovy slavnosti 
                               Vánoční strom, vánoční koncert
 
5) Sport a aktivity pro děti a mládež
- Zjistíme skutečnou finanční potřebnost zájmových skupin a kroužků působících ve Svobodě nad Úpou. 
Podle předložených požadavků zájmových kroužků vyčleníme z rozpočtu města finanční prostředky, a to s ohl-
edem na finanční možnosti města a potřeby těchto zájmových skupin. 
- Poskytování finančních prostředků z rozpočtu města bude realizováno na základě předložení účetních 
dokladů a podle předem jasně stanovených pravidel k čerpání těchto prostředků.
- Podporu soustředíme na již existující zájmové kroužky a skupiny (hasiči, fotbal, mažoretky apod.), s novou 
tělocvičnou rovněž na sálové sporty (např. volejbal, basketbal, florbal …). 

6) Péče o vzhled města
- Uspořádáme anketu, abychom získali názory občanů, co by chtěli na území města vylepšit. 
- Provedeme revizi obecních pozemků ve snaze vylepšit vzhled města na pozemcích, jež město vlastní.

7) Svoboda nad Úpou,  Maršov I,  Maršov II  – zastoupení občanů všech částí města na kandidátce
Na kandidátní listině našeho sdružení jsou zastoupeni občané ze všech částí města,máme zájem řešit problémy v 
životě města ve všech jeho částech. Uspořádáme besedy s občany města, abychom poznali jejich představy o rozvoji 
a potřebách města.  

8) Zlepšení komunikace zastupitelů s občany
Uskutečníme změnu stylu vedení jednání zastupitelstva založenou na komunikaci mezi zastupiteli a občany. Na 
veřejných jednáních Zastupitelstva města umožníme občanům vstoupit do diskuse již při projednávání dílčích 
bodů před vlastním hlasováním tak, aby zastupitelé případně získali informace důležité pro jejich rozhodování 
ještě před vlastním hlasováním. 

9) Svazky měst a obcí – aktivní spolupráce
Starosta se bude osobně účastnit jednání Svazku měst a obcí, Rady Krnap a bude se snažit řešit vzájemně společně 
problémy, např. jednotný systém poplatků za svoz komunálního odpadu, budování cyklostezek, propagace obce,…

10) Úprava katastrálních hranic města
Zahájíme jednání o změně katastrálních hranic města:
a) s městem Janské Lázně – jde o areál Lesnické akademie, který je z části na území Janských Lázní
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b) s obcí Horní Maršov – jde o cca 4 rodinné domy (Perný, Šustrovi ..) – město zde provádí zimní údržbu a 
vzhledem k sousedství s ostatními domy, jež jsou součástí Svobody nad Úpou se domníváme, že tato celá lokalita 
by měla být součástí katastru našeho města.
c) s městysem Mladé Buky 
– jde o rodinný dům (Čermákovi) – město zde provádí zimní údržbu a vzhledem k sousedství s ostatními domy, jež 
jsou součástí Svobody nad Úpou, se domníváme, že tato celá lokalita by měla být součástí katastru našeho města 
- jde o zajištění přístupu na pozemky na Sluneční stráni od železniční trati.

11) Cestovní ruch
Zahájíme diskusi s provozovateli služeb cestovního ruchu o formách podpory, způsobu financování propagace a 
presentace města v oblasti cestovního ruchu.
12)  Zastupování města ve společnosti Vodovody a kanalizace Trutnov, a.s.
Město Svoboda nad Úpou je jedním z akcionářů společnosti Vodovody a kanalizace Trutnov, a.s. Každý z akcionářů 
deleguje do představenstva této společnosti svého zástupce. Současným zástupcem města Svoboda nad Úpou je 
starosta. Za činnost v představenstvu vyplácí každoročně společnost Vodovody a kanalizace Trutnov a.s. členům 
představenstva společnosti odměny. Považujeme za správné, aby část těchto finančních prostředků (jelikož se jed-
ná o delegáta města, nikoliv soukromou aktivitu) byla účelně využita na spolufinancování některých akcí města, 
kulturního či sociálního charakteru. V případě, že bude zvolen starostou města Ing. Jiří Špetla a současně bude 
zastupiteli delegován do představenstva společnosti Vodovody a kanalizace Trutnov a.s., bude v souladu s tímto 
postupovat.

Věříme, že vás představený program příliš neunavil, ale zaujal. Pevně věříme, že mnozí z vás podpoří naše úsilí 
hlasem v nadcházejících volbách.
      Ing. Jiří Špetla – místostarosta města

Sdružení nezávislých kandidátů „Maršováci a Svoboďáci“

Volební program
V koalici se sdružením nezávislých kandidátů „Nová Svoboda“ prosazovat vlastní koncepci rozvoje města, 

aktivně se spolupodílet na vedení a veřejném životě města Svoboda nad Úpou ve všech jeho částech.

- Na Rýchorském sídlišti vybudovat minihřiště na volejbal + nohejbal, renovovat oplocení a provádět pravi-
delnou údržbu zaměstnanci města.
- Na dětském hřišti rozšířit nabídku vybavení (obdobně jako na městském stadionu), nabídkou vybavení se 
soustředit na menší děti, více laviček, pravidelnou údržbu provádět zaměstnanci města.
- Kontejnerová stání - vybudovat nová, hezčí a funkčnější
- V Maršově I. a II. opravit chodníky, propadlé kanály, které jsou v havarijním stavu. Dle finančních možností 
opravit komunikace k Zelinským, Krčmářům, Pruskům…
- Na hřbitově v Maršově provést revizi hrobů, nevyužívané nabídnout dle zájmu svobodským občanům
- Vyřešit letitý problém parkování a zimní údržby na Rýchorském sídlišti - oslovit občany, uspořádat anketu 
a nalézt společně návrh řešení.
- Zajistit finanční prostředky na obnovu parku na  Pietteho náměstí - vytvořit zde místo setkávání a 
odpočinku maršovských občanů (dle dobových fotografií).

Na kandidátce našeho sdružení jsou: Bohuslav Krčmář, Mgr. Zdeněk Rolenec, Pavel Vlček, Jaroslav Ritter, 
Jaroslav Šrůtek, Pavel Kasák, Lenka Stránská, Miloš Machan, Antoním Ouředník, Stanislava Šírová, Martin 
Vachek, Adam Trejbal, Veronika Ouředníková, Zdena Kasáková, Mojmír Kaněra. 

Bohuslav Krčmář – člen zastupitelstva
15
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Rudolfovy slavnosti 
ve Svobodě nad Úpou 18. září 2010
Pouliční divadlo na pochodu s kejklířem Vítkem
10:00 hod. Dobová tržnice s řemesly

Program Rudolfův dvůr (bývalá zvlaštní škola) 
10:30 hod. Střelba z kuší, vrhací zbraně, jízda na koních
12:00 hod. Agentura Mag (kouzlení pro děti)
15:00 hod. Durabo šermíři
17:00 hod. SHŠ Bohemia (katův učeň)

Program náměstí Svornosti
10:00 hod. Agentura Mag (kouzlení s dětmi)
11:00 hod. Kejklíř Vítek
11:30 hod. Durabo šermíři
12:00 hod. Dei Grátia (dobová hudba)
12:30 hod. Vystoupení ZŠ Svoboda nad Úpou
13:30 hod. Příjezd Rudolfa II.
14.15 hod. SHŠ Bohemia (katův učeň)
15:00 hod. Dei Gratia (dobová hudba

Překvapení dne
15:30 hod. Bavič  Vladimír Hron
16:15 hod. Kejklíř Vítek
16:45 hod. Dei Grátia (dobová hudba)
17:15 hod. Durabo šermíři

Překvapení večera
18:00 hod. Zpěvák Petr Spálený
19:00 hod. Agentura Mag (kouzelná světýlka)
19:30 hod. SHŠ Bohemia (fakírské vystoupení)
20:00 hod. Kapela SLZY 
21:00 hod. Kejklíř Vítek a ohně Karibiku
21:10 hod. Ohnivé vystoupení  
 SHŠ Rigel a Raraši z kančích hor 
21:45 hod. Kapela SLZY
  0:30 hod. Ukončení programu

VII. ročník

XXI.ročník            Září 2010


